
1 
 

Zápis z 83. jednání Rady ÚJF AV ČR, v. v. i. dne 26. 10. 2023 

 
Přítomni:    P. Bydžovský, P. Cejnar, A. Macková, P. Chaloupka, J. Chýla, J. John, 

  J. Kameník, P. Lukáš, O. Svoboda, V. Wagner 
 
Omluveni:  J. Bielčíková, O. Lebeda 
 
Hosté:   J. Adam, D. Gazda, V. Jakubský, R. Mikšová, N. Shevchenko  
   M. Schäfer, P. Strunz 
 

Jednání bylo zahájeno v 9:15 a probíhalo pouze prezenčně v zasedací místnosti ÚJF v Řeži. 

Jednání Rady řídil předseda Rady Vladimír Wagner. 

 

Program: 

1. Schválení programu  
2. Informace o přidělených projektech OP JAK Excelentní výzkum, podaných OP JAK 

Infrastruktury, přidělených a podaných Horizon Europe  
3. Schválení čerpání investičních prostředků na úhradu cla za AMS urychlovač z rezervního 

fondu – hlasování 
4. Jmenování nového vědeckého tajemníka od 1. 11. 2023 
5. Schválení vstupu do JPNM (Joint Programme on Nuclear Materials) 
6. Návrh V. Hnatowicze (podán z ONF) a J. Hoška (podán z OTF) na jmenování emeritním 

vědeckým pracovníkem AV ČR nebo vědeckým pracovníkem ÚJF 
7. Různé: informace o zřízení Etické komise a jmenování jejích členů, informace o DOD 

 

Ad 1) Schválení programu  

Předseda Rady V. Wagner přednesl program jednání Rady a tento program byl Radou při 
hlasování jednomyslně schválen. 

Závěr: Program byl schválen všemi přítomnými členy rady. 

Od posledního zasedání Rady neproběhlo žádné hlasování ani projednání per-rollam. 

Ad 2) Informace o přidělených projektech OP JAK Excelentní výzkum, podaných OP 
JAK Infrastruktury, přidělených a podaných Horizon Europe 

A. Macková hovořila o projektech AMULET, ResHum a FORTE, které byly přiděleny v rámci 
soutěže OP JAK Excelentní výzkum, kde ÚJF je partnerským pracovištěm. V rámci této 
soutěže ÚJF uspěl a získá na období 2024-2028 cca 82 mil. Kč. V rámci výzvy OP JAK 
Infrastruktury ÚJF podal dvě vlastní žádosti (FAIR-CZ a SPIRAL-2) a dvě jako partner 
(CERN-CZ a EATRIS-CZ). 
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Projekty Horizon EU byly přiděleny v srpnu 2023 – RIANA, NEPHWES – umožňují a hradí 
open access externím uživatelům infrastruktury ÚJF. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

  

Ad 3) Schválení čerpání investičních prostředků na úhradu cla za AMS urychlovač z 
rezervního fondu – hlasování 

O. Svoboda zdůvodnil potřebu doplacení dovozního cla za pořízení urychlovače MILEA pro 
laboratoř urychlovačové hmotnostní spektrometrie AMS (Accelerator Mass Spectrometry), aby 
bylo možné na zařízení provádět jinou činnost.  

Částka cla (investice) až do výše 4 mil. Kč byla schválena k čerpání z rezervního fondu ÚJF. 

Závěr: Přesun prostředků byl schválen všemi přítomnými členy rady. 

 

Ad 4) Jmenování nového vědeckého tajemníka od 1. 11. 2023 

O. Svoboda poděkoval V. Wagnerovi za jeho působení ve funkci vědeckého tajemníka. V. 
Wagner byl vědeckým tajemníkem od září roku 2012 do letošního října, tedy 11 let a dva 
měsíce.  

Poté O. Svoboda představil nového vědeckého tajemníka, kterým je od 1. 11. 2023 Ing. Jan 
Kameník, Ph.D.  Dodal také informaci, že J. Kameník již nebude kontaktní osobou pro Vnitřní 
oznamovací systém (VOS). Nově, kontaktní osobou pro VOS je pan Ing. Marek Fikrle, Ph.D., 
s účinností od 1. 11. 2023. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 

Ad 5) Schválení vstupu do JPNM (Joint Programme on Nuclear Materials) 

A. Macková představila konsorcium EERA a jeho společný program JPNM akcentující 
materiály pro jadernou energetiku, který má za úkol zlepšit bezpečnost a udržitelnost jaderné 
energetiky zaměřením se na inovativní materiálová řešení. ÚJF se stane asociovaným partnerem 
pod patronací plného člena konsorcia CVŘ. 

Závěr: Vstup do JPNM byl schválen všemi přítomnými členy rady. 

 

Ad 6) Návrh V. Hnatowicze (podán z ONF) a J. Hoška (podán z OTF) na jmenování 
emeritním vědeckým pracovníkem AV ČR nebo vědeckým pracovníkem ÚJF 

V. Wagner informoval Radu o návrzích jmenování emeritním vědeckým pracovníkem AV ČR, 
respektive emeritním pracovníkem ÚJF, kolegů V. Hnatowicze a J. Hoška. Po projednání 
Radou proběhlo o návrzích tajné hlasování. 
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Výsledek hlasování: 

J. Hošek  

4x souhlas s jmenováním emeritním pracovníkem ÚJF 

6x souhlas s jmenováním emeritním vědeckým pracovníkem AV ČR 

V. Hnatowicz 

10x souhlas s jmenováním emeritním vědeckým pracovníkem AV ČR 

Hlasovalo 10 přítomných členů Rady. 

 

Závěr: Rada schválila, aby kandidáti byli navrženi na emeritního vědeckého pracovníka AV 
ČR. 

 

Ad 7) Různé: informace o zřízení etické komise a jmenování členů, informace o DOD 

Etická komise: 

A. Macková prezentovala Radě zřízení Etické komise ÚJF a její roli v personální politice 
ústavu.  

Proběhla volná diskuse k tomuto tématu. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

Den otevřených dveří  

V. Wagner Radu informoval, že budou opět Dny otevřených dveří, jako každý rok.  

Letos to bude  v pátek 10. 11. pro základní a střední školy a v sobotu 11. 11. pro veřejnost. V. 
Wagner rozeslal e-mailem všem zaměstnancům ÚJF odkaz, kde se případně mohou na DOD 
zaregistrovat.  

J. Kameník bude organizovat exkurzi pro děti zaměstnanců v laboratoři AMS. 

 

Jednání Rady bylo ukončeno v 11:10 hodin. 

 

 

Zapsala: E. Křivánková    Ověřil: V. Wagner 


